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Finansudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 7. februar 2024 har udvalget efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 1 

Vil ministeren mere specifikt redegøre for de udfordringer, som har ført til bekymrin-

gerne og i sidste ende, at man har valgt at stoppe? 

 

Svar 

På baggrund af Uddannelses- og Forskningsstyrelsens erfaringer fra udbuddet og 

den efterfølgende afklaringsfase er det ikke længere vurderingen, at projektet kan 

gennemføres inden for rammerne af aktstykke D, og det har derfor været nødven-

digt at annullere projektet.  

 

Baggrunden er, at projektet var udbudt som et fastprisprojekt, men med ønske om 

en agil udviklingsmetode. Den agile metode indebærer, at der løbende detailspeci-

ficeres i et samarbejde med leverandøren. 

 

Leverandøren ønskede i betydelig grad at detailspecificere allerede i afklaringsfa-

sen, der var planlagt til at vare tre måneder. Afklaringsfasen blev af den grund for-

længet til seks måneder. Fremdriften var ikke tilfredsstillende, og Uddannelses- og 

Forskningsstyrelsen vurderede, at der blev anvendt en metode, der ikke korre-

sponderede med ønsket om anvendelse af en agil udviklingsmetode. 

 

Den manglende fremdrift og utilfredsstillende planlægning af det videre forløb 

gjorde det klart, at projektet ville blive udfordret både med hensyn til indhold, tid og 

økonomi. Statens It-råd fandt, at det, givet omstændighederne i den aktuelle situa-

tion, var en rigtig beslutning at stoppe op og genoverveje den samlede tilgang.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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Aktstk. 121 - endeligt svar på § 19 spørgsmål 1
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